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� Po zimních „záplavách“ je 
podél řeky přibližně od Robinso-
na břeh s keři značně znečištěný 
a při procházce po cyklostezce to 
nevypadá vůbec pěkně. Může s tím 
město něco udělat? 

Věřím, že v době vydání tohoto čís-
la je již znečištěný břeh uklizený (úklid 
byl proveden – pozn. red.). Přesto, že 
jsou břehy řeky ve správě povodí, vní-
máme, že většina znečištění pochází od 
obyvatel Jihlavy i z jihlavské kanalizace 
a město by se mělo podílet na úklidu. 

Čistota, Nagyová a strkanice

Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi 
nám zasílejte na adresu: 

dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

Proto odbor technických služeb, 
odbor životního prostředí a Služby 
města Jihlavy tyto úseky vyčistí. Čis-
tota města je určitě jednou z priorit 
současného vedení. Pro zlepšení jsme 
udělali nyní na jaře několik zásadních 
opatření, která jsme již zveřejnili, a 
věřím, že nám s čistotou pomohou i 
občané.

� Jana Nagyová (ANO) si 
vyslechla již druhý osvobozující 
nepravomocný rozsudek v kauze 
Čapího hnízda. Byl byste pro, aby 
se již přidala se svým podpisem ke 
koaliční smlouvě, nebo byste byl 
radši, aby se počkalo na pravomoc-
ný rozsudek?   

Při sestavování koalice jsme se 
domluvili, že počkáme na pravomoc-
ný rozsudek. V tuto chvíli nevidím 
důvod to měnit.

� O jednom únorovém víken-
du na Masarykově náměstí došlo 
ke strkanici či bitce skupiny osob, 
která se měla vracet z nějakého 
plesu. Zaznamenal jste to? Někteří 
lidé v tom okamžitě vidí zhoršení 
bezpečnostní situace na náměstí. 
Jak to vidíte vy?

O incidentu samozřejmě vím. Byl 
jsem o něm informován městskou 
policií. Dle jejich vyjádření i dle 
záznamu, který má k dispozici, se 
jednalo opravdu spíše o hádku a str-
kanici. 

Vznikla nejspíše mezi dvěma žena-
mi po vystoupení větší skupiny li-
dí z autobusu. Bohužel se do hádky 
pak zapojilo více osob a bylo oko-
lo hodně hluku. Takovéto incidenty 
jsou pro okolí velmi nepříjemné, ale 
nemyslím si, že by to mělo signali-
zovat nějaké zhoršení bezpečnostní 
situace na náměstí.

K větší čistotě Jihlavy musí 
pomoci i sami obyvatelé, říká 
primátor Petr Ryška. 

Veronika Dawidowicz �

Magistrát města Jihlavy si pro své 
obyvatele připravil na rok 2024 plán 
pro čistší Jihlavu. Jako první předsta-
vili zbrusu nové černé kovovoplastové 
elegantní koše podle návrhu architekta 
Davida Beke.  Různě velké nádoby na 
sloupcích se dají kombinovat. 

V posledních letech si velmi čas-
to Jihlavané stěžují na všudypřítom-
né odpadky, přeplněné koše, špinavé 
chodníky a mnoho dalšího. Jak řekl pri-
mátor Petr Ryška na tiskové konferenci 
k čistotě krajského města, v roce 2023 
byl velký nárůst odpadu a vyvezeno ho 
bylo 27 tun.

Město si pro rok 2024 dalo jako jed-
nu z priorit zajistit čistější ulice i zeleň. 
„Bez pomoci občanů to ale nepůjde,“ ape-
loval primátor na obyvatele. Zmínil 
například to, že pokud uvidí občan pře-
plněný koš, odpad na něj „nenavrství“, 
ale odnese jej do nejbližšího prázdné-
ho koše.

V centru by koše přetékající odpadky 
měl nově eliminovat také jejich neděl-
ní vývoz. Jednou týdně jsou koše navíc 
čištěné vapkou.

Zeleň v centru, jako jsou parky, hrad-
by nebo parkán budou pracovníci 
Správy městských lesů uklízet pětkrát 
týdně místo současné frekvence třikrát 
za týden.

V městské památkové rezervaci by 
během jara mělo také přibýt 69 nových 
odpadkových košů. Ty by měly být 
multifunkční a na některých z nich 
by se měly nacházet například často 
poptávané sáčky na psí exkrementy 
nebo nádoba na baterie.

Koš se dá rozložit, což je výhodou 
například při jeho údržbě nebo pokud 
dojde k poškození. Není totiž potřeba 
jej měnit celý, ale pouze poškozenou 
část. Došlo také k mírnému navýšení 
kapacity košů ze stávajících cca 50 l na 
necelých 60 l.

Pokud se nové koše osvědčí, plánuje 
magistrát každý rok dokoupit nové a 
postupně jimi nahradit koše stávající.

SMJ se také zaměří na úklid míst, kde 
jsou kontejnery na tříděný odpad.

Město vyhlásilo „boj“ s odpadky 
a představilo nové koše

Od dubna vyrazí do ulic 
Jihlavy také nový čisticí vůz. 
Primárně bude uklízet měst-
skou památkovou rezerva-
ci. Dosud byl na celé město 
pouze jeden.

Pomoci v boji s odpadky 
by měla též městská policie. 
Na žádost primátora budou 
důslednější v pokutování za 
znečišťování města. Poku-
ta za odhozenou „PETku“ 
nebo nedopalek se tak může 
vyšplhat až na 2000 korun.    
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Město Jihlava na tiskové konferenci uděla-
lo „předváděčku“ nových košů, které se co 
nevidět objeví v městské památkové rezer-
vaci. 

Primátor Petr Ryška spolu s Davidem Beke 
fotili koše na svých cestách po světě a nako-
nec z hlavy radního Beke vzešel vlastní návrh 
nádoby na odpad.

Koše vyrobené z plastu a kovu designo-
vě vypadají úplně jinak, než jsme v Jihlavě 
zvyklí. Pokud se to dá o koši říct, tak vypadají 

opravdu elegantně a tak nějak čistě. Zaujme 
rozhodně i jejich funkčnost a udržitelnost. 
Na hlavní sloupek se totiž dá umístit nejen 
klasická část na odpad, ale třeba nádoba na 
plasty či baterie. Velkou výhodou je i hladký 
povrch a možnost celý koš rozebrat, což se 
bude hodit nejen při vývozu, ale i při údržbě. 

Vypadá to tak, že snad by se Jihlava oprav-
du mohla stát čistším městem. Záleží ale i na 
lidech, jak se ke košům budou chovat a zda 
odpad hodí do koše, nebo vedle něj. -vd-

Koše by mohly město zkrášlit
NOVÉ odpadkové koše vzešly z návrhu radního Davida Beke. Vpravo snímek starého koše.   Foto: V. Dawidowicz


